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Protokół Nr XL/2022 
z sesji Rady Powiatu w Kluczborku  

w dniu 21 marca 2022 r. 
 
 
 

XL Sesję Rady Powiatu w Kluczborku otworzył o godz. 1400  Przewodniczący Rady 
Powiatu Andrzej Olech. Przewodniczący Rady Powiatu przywitał wszystkich radnych, 
naczelników wydziałów, kierowników jednostek i następnie stwierdził, że w dniu dzisiejszym  
podejmowane uchwały będą prawomocne, gdyż obecnych na dzisiejszej Sesji jest 18 radnych. 

Następnie w związku ze smutną informacją o śmierci Profesora Mariana Zembali, 
wybitnego kardiochirurga Przewodniczący Rady zarządził minutę ciszy. Profesor Marian 
Zembala był Ministrem Zdrowia, honorowym obywatelem Powiatu Kluczborskiego oraz 
laureatem nagrody Starosty „Plaster Miodu” w 2011 r. w kategorii nauka. Niezwykle 
zasłużona postać dla naszego Powiatu, dzięki zaangażowaniu Profesora otwarto  
w Kluczborku kardiologię interwencyjną, która funkcjonuje do dnia dzisiejszego.  

Kolejno Przewodniczący przeszedł do przedstawienia porządku obrad: 
 
Proponowany porządek: 
1.Sprawy porządkowo-organizacyjne: 
1.1/otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
1.2/zatwierdzenie porządku obrad, 
1.3/zatwierdzenie protokołu z XXXIX Sesji Rady Powiatu w Kluczborku.  
2.Podjęcie uchwał:  
2.1/ zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na rok 
2022. 
2.2/ w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej, 
2.3/ w sprawie określenia zadań do realizacji ze środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2022 rok. 
2.4/w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek oraz zwalniania od obowiązku realizacji 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych  
i opiekuńczych nauczycielowi, któremu powierzono stanowisko kierownicze w szkołach i 
placówkach prowadzonych przez Powiat Kluczborski. 
2.5/ w sprawie poparcia apelu Sejmiku Województwa Opolskiego dotyczącego dyskryminacji 
Mniejszości Niemieckiej. 
2.6/ w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu w Kluczborku na 2022 
rok. 
3. Ocena stanu bezpieczeństwa sanitarnego w Powiecie Kluczborskim za 2021 rok. 
4.Przyjęcie sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu w Kluczborku za okres  
od 05.01.2022. do 15.02.2022 r. 
5. Wolne wnioski. 
6. Zamknięcie obrad. 
 
Radni nie wnieśli uwag do porządku i przyjęli go w głosowaniu: 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Artur Nowak, Damian Buła, Maciej Sitek, Celina Zając, Przemysław Panicz, Jarosław 
Przybył, Wojciech Smolnik, Jakub Goliński, Ryszard Okaj, Piotr Pośpiech, Marcin Michalski, 
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Andrzej Olech, Robert Wietrzyk, Lesław Czernik, Teresa Wróbel, Zdzisław Pelc, Andrzej 
Butra, Mariusz Pieńkowski 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 
 
Kolejno Przewodniczący przeszedł do zatwierdzenia protokołu z XXXIX Sesji Rady Powiatu 
w Kluczborku. Radni nie wnieśli uwag. 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Robert Wietrzyk, Jakub Goliński, Maciej Sitek, Celina Zając, Mariusz Pieńkowski, Ryszard 
Okaj, Lesław Czernik, Andrzej Butra, Przemysław Panicz, Jarosław Przybył, Marcin 
Michalski, Wojciech Smolnik, Damian Buła, Andrzej Olech, Teresa Wróbel, Artur Nowak, 
Zdzisław Pelc 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Pośpiech 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 

Do punktu 2.1 z porządku obrad 
Kolejno Przewodniczący przeszedł do omówienia projektów uchwał. Pierwszy dotyczył 
zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na rok 2022. Radni 
nie zgłosili uwag do projektu i w głosowaniu podjęli Uchwałę Nr XL/258/2022 zmieniającą 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na rok 2022. 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Artur Nowak, Przemysław Panicz, Mariusz Pieńkowski, Andrzej Butra, Jakub Goliński, 
Maciej Sitek, Ryszard Okaj, Andrzej Olech, Jarosław Przybył, Robert Wietrzyk, Lesław 
Czernik, Zdzisław Pelc, Wojciech Smolnik 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Celina Zając, Damian Buła, Marcin Michalski, Teresa Wróbel, Piotr Pośpiech 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 

Do punktu 2.2 porządku obrad 
Następnie przedstawiony został projekt w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
W  głosowaniu radni podjęli Uchwałę Nr XL/259/2022 w sprawie zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej.  
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Maciej Sitek, Przemysław Panicz, Jarosław Przybył, Ryszard Okaj, Jakub Goliński, Mariusz 
Pieńkowski, Andrzej Butra, Andrzej Olech, Lesław Czernik, Robert Wietrzyk, Artur Nowak, 
Zdzisław Pelc, Wojciech Smolnik 
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PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Marcin Michalski, Celina Zając, Damian Buła, Teresa Wróbel, Piotr Pośpiech 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 

Do punktu 2.3 porządku obrad 
Kolejny projekt dotyczył określenia zadań do realizacji ze środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2022 rok.  Radni nie zgłosili uwag i podjęli 
Uchwałę Nr XL/260/2022 w sprawie określenia zadań do realizacji ze środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 
 
ZA (18) 
Jarosław Przybył, Jakub Goliński, Przemysław Panicz, Maciej Sitek, Celina Zając, Robert 
Wietrzyk, Andrzej Olech, Wojciech Smolnik, Damian Buła, Mariusz Pieńkowski, Lesław 
Czernik, Ryszard Okaj, Andrzej Butra, Piotr Pośpiech, Marcin Michalski, Teresa Wróbel, 
Artur Nowak, Zdzisław Pelc 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 

Do punktu 2.4 porządku obrad 
Następnie Przewodniczący przeszedł do omówienia projektu z punktu 2.4 porządku obrad.   
Radnie nie zgłosili uwag do projektu, który był już omówiony na wspólnym posiedzeniu 
Komisji. 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Maciej Sitek, Jarosław Przybył, Ryszard Okaj, Przemysław Panicz, Jakub Goliński, Andrzej 
Butra, Robert Wietrzyk, Wojciech Smolnik, Marcin Michalski, Celina Zając, Mariusz 
Pieńkowski, Lesław Czernik, Piotr Pośpiech, Andrzej Olech, Teresa Wróbel, Damian Buła, 
Zdzisław Pelc, Artur Nowak 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 
Radni podjęli Uchwałę Nr XL/261/2022 w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek oraz 
zwalniania od obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycielowi, któremu powierzono 
stanowisko kierownicze w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Kluczborski. 

 
Do punktu 2.5 porządku obrad 

Kolejno przedstawiony został projekt w sprawie poparcia apelu Sejmiku Województwa 
Opolskiego dotyczącego dyskryminacji Mniejszości Niemieckiej. Głos zabrał radny Marcin 
Michalski, który chciał odnieść się do przedstawionego projektu uchwały. Radny powiedział, 
że jest przeciwny, żeby samorząd „bawił się w politykę”, a ta uchwała jest typowo polityczna. 
Powiat na swoim poziomie nie powinien się tym zajmować, gdyż nie ma żadnych skutków 
prawnych, jest to tylko forma opinii. Nikt z radnych nie jest przeciwny dyskryminacji 
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kogokolwiek, tutaj liczy się nasza świadomość i duma narodowa. Na komisji była pewna 
polemika na temat tego czy to rozporządzenie dotyczy polskich dzieci. Nie dotyczy. 
Rozporządzenie z dnia 18 sierpnia 2017 r. w sprawie warunków i sposobu, wykonywania 
przez przedszkola, szkoły i placówki publiczne zadań umożliwiających podtrzymywanie 
poczucia tożsamości narodowej, etnicznej i językowej uczniów należących do mniejszości 
narodowych i etnicznych oraz społeczności posługującej się językiem regionalnym. Sam akt 
prawny jest jasno sformułowany i mówi, że chodzi o Mniejszość Niemiecką, a nie o dzieci 
Polaków. Szkodliwe jest bardzo w tych czasach, kiedy Niemcy wysyłają do Ukrainy 5 tys. 
hełmów stawać po stronie niemieckiej, nawet tak symbolicznie. Niemcy są ogromnym 
mocarstwem, które rządzi Europą, a dlatego, że jest nie do pomyślenia, by jakiś 
samorządowiec, czy poseł w Niemczech dbał o to, by Mniejszości, a szczególnie Polska 
miały jakiekolwiek prawa. Kolejno radny powiedział, że w Niemczech Polacy nie mają 
statutu Mniejszości Narodowej. W listopadzie 2014 r. Niemieckie Ministerstwo Spraw 
Wewnętrznych odrzuciło wniosek Związku Polaków w Niemczech o nadanie Polakom 
statusu mniejszości. W Polsce Mniejszość niemiecka funkcjonuje swobodnie. Mają naukę 
swojego języka dodatkowo finansowaną przez Rząd Polski, a nie Niemiecki. Mają tablice z 
nazwami miejscowości. Z Opolszczyzny obligatoryjnie wchodzi parlamentarzysta, który 
wchodzi już w przypadku osiągnięcia 5% głosów na poziomie województwa opolskiego, a nie 
tak jak każdy Polak musi być w partii. W Polsce według spisu deklarowało się jako 
Mniejszość Niemiecka 144  tys. osób. W Niemczech zadeklarowało się 2 mln Mniejszości 
Polskiej, a my nie mamy nawet promila praw takich jak oni mają u nas. Radny powiedział, że 
każdy we własnym sumieniu rozstrzygnie o jakie interesy powinien walczyć. Kolejno głos 
zabrał radny Piotr Pośpiech, który powiedział, że czuje się wywołany do tablicy, bo 
wnioskował o podjęcie takiej uchwały, pozostawiając tym samym formę tego protestu do 
wyboru. Ostatecznie mimo deklaracji o własnej inicjatywie jest poparcie apelu Sejmiku 
Województwa. Radny powiedział, że w dzisiejszym dniu, w tych okolicznościach też 
uważałby z używaniem słowa „dyskryminacja”. Radny powiedział, że spodziewał się apelu 
bardziej lokalnego, idąc wzorem innych Powiatów. Radny powiedział, że nie zgadza się  
z tezą, że nas jako jednostki samorządu terytorialnego nie powinno dotyczyć. Nauka języka 
mniejszości w naszych szkołach nie jest zbyt wielka, ale dotyczy to gmin, które wchodzą  
w skład Powiatu. Poza aktami cytowanymi przez radnego Marcina Michalskiego, jest jeszcze 
Europejska Karta Języków Mniejszościowych i Regionalnych, którą Polska ratyfikowała i od 
tego trzeba zacząć, od otwarcia na drugie człowieka. W myśl dokumentu brzmi to tak, że 
zapewnia się udogodnienia umożliwiające osobom nieposługującym się językiem 
regionalnym lub mniejszościowym, a żyjącym na obszarze gdzie jest on używany, jego nauki, 
jeśli mają takie życzenie. Co oznacza, że tego języka może uczyć się każde dziecko. Nie 
należy również mówić, że pieniądze trafiały do Mniejszości Niemieckiej. One trafiały  
w części oświatowej subwencji ogólnej do budżetu polskich samorządów i były 
wykorzystywane na potrzeby naszych szkół w regionie, a teraz po zmianie dla naszych szkół  
i gmin brak tych środków będzie odczuwalny i dotkliwy. Kolejno głos zabrał radny Andrzej 
Butra, który powiedział, że w swoim czasie dzieci radnego korzystały z tego typu zajęć nauki 
języka niemieckiego i zawsze była do podpisu deklaracja, że rodzic wyraża chęć nauki 
dziecka tego języka. Radny powiedział, że dobrze by było nie mieszać w takich drobnych 
sprawach, jak nauka dzieci i nie należy tego podnosić na poziom polityczny. Nie po to była 
budowana Ojczyzna, żeby ktoś przychodził i niszczył wolność. Przewodniczący Rady 
powiedział, że patrząc na obecną sytuację na świecie temat jest bardzo drażliwy. Każdy 
powinien kierować się swoim sumieniem, Przewodniczący zarządził głosowanie nad 
projektem: 
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Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Andrzej Butra, Mariusz Pieńkowski, Maciej Sitek, Przemysław Panicz, Ryszard Okaj, Robert 
Wietrzyk, Artur Nowak, Jakub Goliński, Wojciech Smolnik, Jarosław Przybył, Zdzisław Pelc, 
Piotr Pośpiech 
PRZECIW (4) 
Damian Buła, Celina Zając, Marcin Michalski, Teresa Wróbel 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Andrzej Olech, Lesław Czernik 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 

Radni podjęli Uchwałę Nr XL/262/2022 w sprawie poparcia apelu Sejmiku Województwa 
Opolskiego dotyczącego dyskryminacji Mniejszości Niemieckiej. 

 
Do punktu 2.6 porządku obrad 

Kolejno Przewodniczący przestawił projekt uchwały dot. punktu 2.6 z porządku obrad. Radni 
nie wnieśli uwag i podjęli w głosowaniu uchwałę Nr XL/263/2022 w sprawie przyjęcia 
planów pracy komisji stałych Rady Powiatu w Kluczborku na 2022 rok.  
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Przemysław Panicz, Robert Wietrzyk, Ryszard Okaj, Maciej Sitek, Andrzej Butra, Jakub 
Goliński, Celina Zając, Damian Buła, Lesław Czernik, Marcin Michalski, Jarosław Przybył, 
Teresa Wróbel, Mariusz Pieńkowski, Andrzej Olech, Zdzisław Pelc, Artur Nowak, Wojciech 
Smolnik 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Pośpiech 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 

 
Do punktu 3 porządku obrad 

Kolejno zostało przedstawione Sprawozdanie dotyczące Oceny Stanu bezpieczeństwa 
sanitarnego w Powiecie Kluczborskim za 2021 rok. Głos zabrał Pan Starosta, który 
podziękował Pani Dyrektor Sanepidu Małgorzacie Zabierowskiej za bardzo dobrą 
współpracę, w kulminacyjnym czasie pandemii oraz w obecnej trudnej sytuacji związanej  
z szybkim napływem Uchodźców z Ukrainy. Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego 
sprawozdania, które zostało przyjęte w głosowaniu: 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Maciej Sitek, Mariusz Pieńkowski, Przemysław Panicz, Ryszard Okaj, Robert Wietrzyk, 
Andrzej Butra, Jakub Goliński, Celina Zając, Lesław Czernik, Damian Buła, Marcin 
Michalski, Wojciech Smolnik, Artur Nowak, Jarosław Przybył, Zdzisław Pelc, Teresa 
Wróbel, Andrzej Olech, Piotr Pośpiech 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
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Do punktu 4 porządku obrad 
Następnie przedstawione zostało sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Kluczborku 
za okres od 05.01.2022 r. do 15.02.2022 r. Głos zabrał radny Piotr Pośpiech odniósł się do 
sprawozdania z działalności Zarządu, w którym można przeczytać, że właściciel 
Laboratorium Medicina zwrócił się z wnioskiem o sprzedaż działki. Czy decyzja  w tej 
kwestii została już podjęta i jaka jest to działka? Pan Starosta odpowiedział, że taki wniosek 
wpłynął, jesteśmy w kontakcie z właścicielem laboratorium i obecnie nie ma planów 
sprzedaży działki. Następnie radny Piotr Pośpiech zapytał kto został nowym Dyrektorem 
Kluczborskiego Inkubatora Przedsiębiorczości, bo jest o tym mowa w sprawozdaniu i na 
jakiej zasadzie zarządza obecnie Inkubatorem. Kolejno radny zapytał również co to za nowe 
stanowisko kierownik strzelnicy w ZSO w Kluczborku, ile to kosztuje. Pan Starosta 
odpowiedział, że odnośnie KIP w związku z tym, że w tym roku mamy bardzo dużo 
projektów do rozliczenia, na kwotę ok. 17 mln zł, zaszła konieczność, aby osoba, która 
obecnie pełniła funkcję Dyrektora KIP wróciła do pracy do Starostwa na pełny etat. Obecnie 
te dwie funkcje były łączone. Konkursu nie było, bo nie ma wolnego stanowiska, bo 
dotychczasowy Dyrektor jest na urlopie bezpłatnym. Nowo zarządzająca Inkubatorem osoba 
ma pełne doświadczenie w tej kwestii. Odnośnie kierownika strzelnicy w związku z tym, że 
Powiat otrzymał dotację, jednym z wymogów było to, że takie stanowisko powstanie, które 
będzie zajmować się m.in. ustalaniem harmonogramu. Strzelnica ma być udostępniania 
również innym osobom, nie tylko uczniom.  
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Przemysław Panicz, Ryszard Okaj, Jarosław Przybył, Lesław Czernik, Mariusz Pieńkowski, 
Andrzej Olech, Robert Wietrzyk, Andrzej Butra, Maciej Sitek, Zdzisław Pelc, Artur Nowak, 
Wojciech Smolnik 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 
Damian Buła, Jakub Goliński, Teresa Wróbel, Marcin Michalski, Celina Zając, Piotr Pośpiech 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 
Magdalena Durecka 
 

Do punktu 5 porządku obrad 
Przewodniczący Rady przypomniał wszystkim radnym, że powoli zbliża się termin składania 
oświadczeń majątkowych. Następnie głos zabrał Pan Starosta, który przekazał aktualne 
informacje odnośnie uchodźców z Ukrainy. Obecnie liczba osób przyjezdnych na terenie 
Powiatu Kluczborskiego przekroczyła tysiąc. W głównej mierze są zlokalizowali w Gminie 
Kluczbork, ponad 700 osób, ale ta liczba dynamicznie się zmienia. Zostało podpisane 
porozumienie z Wojewodą odnośnie finansowania pobytu uchodźców w wyznaczonych 
obiektach. Zbiórka darów medycznych zorganizowana przez Powiat dotarła już na granicę, 
skąd następnie trafi do szpitala na Ukrainie. Jest dużo uczniów, którzy mogą zapisać się do 
szkół podstawowych. Odbyło się również spotkanie z grupą kilkunastu osób, która będzie 
mogła chodzić do naszych średnich szkół. Zapewniona jest też pomoc psychologiczna dla 
uczniów z Ukrainy, aktywnie uczestniczy w tym Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna. 
Następnie głos zabrał radny Piotr Pośpiech, który powiedział, że na poprzedniej Sesji była 
mowa o przygotowaniu rozliczenia kosztów pobytu młodzieży ze Wschodu  
w kontekście ich odpłatności za pobyt i zapytał czy obecnie młodzież, która będzie 
uczęszczać do naszych szkół będzie zakwaterowana w internacie, czy gdzieś u prywatnych 
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osób. Pan Starosta powiedział, że jeśli chodzi o uczniów, którzy chcieliby chodzić do naszych 
szkół to oni mają status uchodźcy i z reguły mieszkają w kwaterach prywatnych. Tylko 
osoby, które przekroczyły granicę po 24 lutego br. mogą mieć status uchodźcy.  

Do punktu 6 porządku obrad  
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował wszystkim 
za udział w obradach i o godz. 14:40 zamknął XL Sesję Rady Powiatu w Kluczborku.  
Na tym protokół zakończono. 
 

                                                                  
 

                                                             Przewodniczący Rady Powiatu 
                                                        w Kluczborku  
                                                         Andrzej Olech 

 
 

 
 Protokołowała: 
Małgorzata Gulanowska 
 


